
Z á p i s n i c a 
Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti 

Mestského zastupiteľstva v Nitre zo dňa 16.03.2023 na MsÚ v Nitre zasadačka č.119 
 

Program: 

16. marec 2023 o 15:00  

1. Kontrola plnenia uznesení a úloh stanovených komisiou  
2. Voľba podpredsedu Komisie ŽP 
3. Prerokovanie návrhu nového grantového programu 2024 v oblasti ŽP 
4. Prerokovanie požiadavky VMČ 2 a VMČ 6. 
5. Rôzne 
 

Zasadnutie komisie sa začalo  schválením programu bez zmeny o 15:05 hoď. Pred samotným odhlasovaním programu 
rokovania prebehla kontrola prítomných členov komisie :  

Prítomný :  Ing. Jarmila Králova,PhD., Bc. Martina Dubaiová, MVDr. Rathouský Róbert, p. František Hollý, p. Jaroslav 
Bihary, Ing. Jozef Halva, PhD.,  

Neprítomný ospravedlnený : prof. Ing. Viera Paganová,PhD., Mgr. Marián Vetrák, p. Radovan Neština, Mgr. Ján Greššo,  

Ďalej prítomný : zapisovateľ komisie ŽP 

Účasť členov komisie šesť,  štyria ospravedlnený z pracovných dôvodov.  

V rámci zápisnice Komisie ŽP sú samostatne vypísané len faktické poznámky členov, ktoré mali zásadný vplyv na 

formovanie uznesení komisie. 

15:20 odhlasovanie programu zasadnutia Komisie ŽP bez zmeny :  

 Za : 6                        Proti: 0                    Zdržal sa : 0 

 

Zasadnutie a prerokovanie bodov programu.  

K bodu 1.:  Kontrola plnenia uznesení a úloh stanovených komisiou 

Členovia komisie sa oboznámili z riešeniami jednotlivých uznesení, ktoré boli prijaté na predošlých zasadnutiach. 

Členovia komisie ŽP berú odpoveď k uzneseniu č. 5/2023 odboru ŽP ako nedostatočnú k vybaveniu uznesenia a žiadajú 

dopracovať dokument o relevantné dáta z nášho mesta Nitra.  

Za : 6                        Proti: 0                    Zdržal sa : 0 

Komisia k uzneseniu č. 2/2023 berie odpoveď odboru ŽP na vedomie a žiada vyselektovať počet kontajnerov, ktoré sa 
dajú v zmysle uznesenia premiestniť. 

Za : 6                        Proti: 0                    Zdržal sa : 0 

Odpovede príslušných odborov v rámci uznesení č.1/2023 a č.4/2023 berie komisia na vedomie.  

Za : 6                        Proti: 0                    Zdržal sa : 0 

Uznesenie č. 3/2023 je stále v riešení príslušných odborov – komisia ŽP berie na vedomie predmetnú informáciu.  

Za : 6                        Proti: 0                    Zdržal sa : 0 

 

 

 



K bodu 2.:  

P. predsedníčka predstavila víziu svojho nástupcu a zopakovala návrh kandidáta z predošlého zasadnutia. 
Voľba podpredsedu komisie ŽP prebehla po krátkom predstavení kandidátky p. Dubaiovej.   

Na post podpredsedu bol postavený jeden kandidát.   

Za : 6                        Proti: 0                    Zdržal sa : 0 

 
 

K bodu 3.:  Prerokovanie návrhu „Nového grantového programu 2024 v oblasti ŽP“ 

 

Členovia komisie prerokovali samotný návrh „Nového grantového programu 2024 v oblasti ŽP“, spolu 
z jednotlivými problémami v rámci riešenia podobných grantov. P. predsedníčka navrhla, aby si žiadosti podávali najmä 
občania a nie odborný pracovníci – výskumníci, ktorý na podobné skúmanie majú samostatné grantové schémy. P. 
Halva navrhol, aby boli zahrnutý aj vedci s prípadným spolufinancovaním z iných grantov.  
P. predsedníčka : jednotlivé projekty musia byť  udržateľné a preto by mala byť vízia ďalšieho pokračovania projektu 
a jeho nadväznosti na ďalšie pokračovanie v riešení zlepšenia(monitoringu) životného prostredia v meste Nitra.  
Komisia sa zhodla, že v konečnom dôsledku bude vyberať a hodnotiť projekty zvolená výberová komisia, ktorá určí, 
ktorý z projektov má víziu udržateľnosti bez ohľadu na podateľa žiadosti. 
P. predsedníčka upozornila, že peniaze musia byť alokované z rozpočtu Mesta Nitra, aj keby sa na prípadnom 
spolufinancovaní grantového programu podieľali súkromné subjekty. Koordináciu programu a zastrešenie by mala 
prevziať NKN nakoľko na odbore ŽP nie je dostatok pracovníkov, aby to zvládli koordinovať. 
Samostatne sa zvolí výberová komisia, ktorá určí pravidlá a doladenie celého grantového programu. Priebežné 
výsledky po schválení grantu sa budú informatívne podávať Komisii ŽP.  
Prerokoval sa aj časový rozsah grantovej schémy nakoľko sa p. Halvovi nezdali veľmi krátke časové úseky na posúdenie 
a vyhodnotenie projektov. P. Dubaiová a p. Hollý poznamenali, že podobné časové rozpätie bolo aj na komisii sociálnej 
a stihli sa v stanovenom termíne ohodnotiť všetky podané žiadosti.  
Z radov poslancov padol návrh, aby hodnotenie žiadostí robili okrem výberovej komisie aj členovia Komisie ŽP. 
 
Komisia sa zhodla - najprv musia byť schválené peniaze a až potom bude riešený program.  
 
Komisia ŽP berie návrh na vedomie spolu zo zavedenými pripomienkami.  
 
Uznesenie č. 11/2023 : Komisia ŽP žiada vedúceho odboru ŽP k predmetnej grantovej schéme na najbližšom 
zasadnutí komisie k vyriešeniu a doladeniu základných otázok stanovenia fungovania predloženého grantového 
programu.  
 

Za : 6                       Proti: 0                    Zdržal sa : 0 

 
 
K bodu č.4: Prerokovanie požiadavky VMČ 2 a VMČ 6. 

Prerokovanie požiadavky VMČ 2 – blokové čistenie ulíc – Komisia navrhuje na zlepšenie činnosti blokového čistenia 

ulíc stretnutie s dodávateľmi a v spolupráci so Strediskom mestských služieb, ktoré by zároveň ošetrilo dreviny 

zasahujúce do komunikácie. Zároveň je nutná spolupráca so zástupcami vlastníkov bytov, aby boli autá preparkované 

a ulice by boli prázdne.  

Zvolať samostatné stretnutie p. Košičár, p. Vencelová, p. Koprda a firmami, ktoré zabezpečujú údržbu verejnej zelene.  

Uznesenie č 12/2023 : Komisia ŽP berie uznesenie VMČ na vedomie. 

Za : 6                       Proti: 0                    Zdržal sa : 0 

 

 

 



Každé VMČ si dá vlastnú požiadavku, ktoré ulice budú čistené. 

Prerokovanie požiadavky VMČ 6 – Komisia ŽP sa zhodla na potrebe zazelenania kruhových objazdov a to nie len zo 

žiadosti VMČ , ale všetkých. Komisia prešla možnosti a odborne zhodnotila čo je a čo nie je prípustné vysadiť na 

predmetnom kruhovom objazde pričom navrhla zapojenie študentov do realizácie. Študenti by si spravili ročníkovú 

prácu a mesto by malo návrh a zhodnotenie vybraného variantu a použitia materiálu. Každý kruhový objazd je 
špecifický a tak aj prístup k nemu musí byť špecifický, aby spĺňať všetky právne aspekty v rámci cestnej komunikácie. 

P. Rathouský poznamenal, že niektoré kruhové objazdy sa budú v dohľadnej dobe rekonštruovať. Komisia sa zhodla, 

že práce na zazelenaní sa budú realizovať po realizácii rekonštrukcie.  

P. Halva – odbor ŽP dokáže zaručiť a zabezpečiť zazelenanie kruhového objazdu.  

 Uznesenie č. 13/2023 : Komisia ŽP bude plne súčinná odboru ŽP pri riešení požiadaviek VMČ 2 a VMČ 6.  

Za : 6                       Proti: 0                    Zdržal sa : 0 

 

K bodu č. 5 : Rôzne  
 

a) p. Biháry všetkých informoval, že začal  s prípravou projektov v lokalitách Kalvária, Borová, Orechov dvor 
a iné na úpravu a vyčistenia prostredia. Komisia by  sa rada aktívne zapojila do predmetných projektov.  
 

b) p. Králová – chodník pred mestským úradom, žiadame opraviť lebo je na hanbu. Medzi parkoviskom 
a zeleňou. Sú polámané dlaždice, ktoré sa  hýbu. Zároveň, žiada o vypílenie smreka obyčajného – štíhla 
forma. 

 

c) zber ohorkov po cigaretách špeciálnymi košmi, ktoré zároveň robia prieskum v rámci zadaných otázok. 
Komisia prebrala možnosti otázok najmä z prostredia tém o životnom prostredí. V rámci riešenia uvíta 
rozvinutie tejto témy a zároveň riešenie možností rozmiestnenia takýchto špeciálnych košov  v rámci nášho 
mesta. Do ďalšieho zasadnutia  

 

 

 

 

 

 

V Nitre,  03.04.2023                                                                                

 

         Ing.  Jarmila Králová, PhD.         

Predsedníčka Komisie pre ŽP, verejný poriadok 
a komunálne činnosti 

 

 

Za správnosť: 

Mgr. Jozef Gallik PhD., v.r. 

sekretár komisie  

 


